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§ 66 FRN 2016/19 

Ändrad inriktning för multianläggning i Fisksätra 

inriktning för Fisksätra idrottsplats 

Beslut 

1. Fritidsnämnden beslutar om revidering av tidigare beslutad inriktning 18 februari § 

5, gällande multianläggning i Fisksätra till ny inriktning enligt bilaga 1 till 

tjänsteskrivelsen daterad 2016-11-18. 

2. Fritidsnämnden beslutar om inriktning av Fisksätra idrottsplats enligt bilaga 2 till 

tjänsteskrivelsen daterad 2016-11-18. 

3. Fritidsnämnden beslutar att utreda möjligheten att anlägga skridskobana eller 

konstisbana när vädret tillåter vintertid. 

4. Fritidsnämnden beslutar att utreda möjligheterna att etablera skateboardpark i 

närområdet. 

5. Fritidsnämnden beslutar att utreda vilka vinster som kan finnas av att bygga ihop de 

två fotbollsplanerna vid Fisksätra IP.  

6. Fritidsnämnden ger uppdrag till enheten att utreda möjligheter att anlägga en 

rundbana för löpning runt den nya konstgräsfotbollsplanen och andra 

grundläggande förutsättningar för att på så sätt möjliggöra friidrottsutövande 

utomhus vid idrottsplatsen i Fisksätra. 

Ärendet 

En förstudie har genomförts för att utreda kostnader, storlek, funktioner, behov och 

placering av en ny idrottsanläggning i Fisksätra. 

De anläggningstyper som utretts är:  

A. Velodrom, friidrott och multianläggning 

B. Friidrott och multianläggning 

C. Multianläggning med viss friidrottinriktning och 60 meter sprintbana  

 

Omfattande dialoger med föreningslivet, boende i Fisksätra och specifikt 

friidrottsföreningar i kommunen har genomförts. Förstudien visar att anläggningstyp A och 

B är ytkrävande och svåra att placera i tät bebyggelse. Fisksätras topografi och storleken på 

anläggningstyp A och B medför också höga kostnader för anläggningarna. Anläggningstyp 

C med möjlighet att utöva viss friidrott, dans, kampsport, gymnastik, gruppträning med 

mera är det som enheten föreslår. Som ett komplement till multianläggningen med 

sprintbana föreslås också att utemiljön i anslutning till anläggningen iordningsställs för 

uteaktiviteter med utegym, topografisk hinderbana och utomhusdansbana.  

Enheten föreslår även en upprustning av Fisksätra idrottsplats. 
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§ 66 forts  

 

Förändringen av tidigare beslut består främst av att rundbana inte omfattas i den föreslagna 

nya inriktningen.  

Handlingar i ärendet 

Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse 7 november 2016. 

Bilaga 1 Nytt Inriktningsprogram för multianläggningen i Fisksätra 

Bilaga 2 Nytt Inriktningsprogram för Fisksätra IP 

Yrkanden 

Martin Hellströmer (S) yrkade att det görs följande tillägg till beslutspunkt 2:  

Fritidsnämnden beslutar att utreda möjligheten att anlägga skridskobana eller konstisbana 

när vädret tillåter vintertid. 

Fritidsnämnden beslutar att utreda möjligheterna att etablera skateboardpark i närområdet.  

Fritidsnämnden beslutar att utreda vilka vinster som kan finnas av att bygga ihop de två 

fotbollsplanerna vid Fisksätra IP.  

 

Richard Wendt (M) och Louise Granath (L) yrkade gemensamt på följande tillägg till 

beslutspunkt 2:  

”Moderaterna och Liberalerna vill att enheten utreder möjligheten att anlägga en rundbana 

för löpning runt den nya konstgräsfotbollsplanen och andra grundläggande förutsättningar 

för att på så sätt möjliggöra friidrottsutövande utomhus vid idrottsplatsen i Fisksätra.” 

Beslutsgång 

Fritidsnämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut.  

 

Fritidsnämnden beslutade därefter i enlighet med Richard Wendts (M) och Louise 

Granaths (L) tilläggsyrkande.  

 

Slutligen beslutade fritidsnämnden i enlighet med Martin Hellströmers (S) samtliga 

tilläggsyrkanden.  

Protokollsanteckningar 

Martin Hellströmer (S) lät anteckna följande till protokollet.  

 

”Socialdemokraterna är positivt inställda till inriktningen i den nya planerade 

multifunktionsanläggningen i Fisksätra. Vi tror att den nya anläggningen kan bli ett nav för 

olika fritidssysselsättningar för både barn och vuxna inom kultur och idrott för de boende i 

Fisksätra men också i hela kommunen. Vi är också glada att Fisksätra IP ska få sig en 

uppfräschning då det är en fråga Socialdemokraterna länge har drivit i nämnden.  
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§ 66 forts  

 

Vi Socialdemokrater föreslog även att det borde utredas om en skridskobana och en 

skatepark kan anläggas i området. Vidare föreslog vi att tjänstemännen skulle utreda om det 

finns några synergier med att bygga ihop de två fotbollsplanerna och måla upp exempelvis 

4 stycken 7-manna planer för att använda ytan maximalt.” 

 

Bosse Ståldal (NL) lät anteckna följande till protokollet.  

 

”Det är en stor fördel om den nya hallen kan placeras intill idrottsklustret vid stora 

fotbollsplan, befintlig hall mm. Därmed finns stora samverkansmöjligheter vilket kan 

effektiviserar driftskostnaden. Det är utmärkt med en översyn av befintliga anläggningar 

och att förbättringsarbeten genomförs. Vi vill också att plats för en utomhusbassäng skapas 

där den tillfälliga bassängen kan placeras eller användas om inte simhallsbygget går att 

genomföra i Saltsjöbaden.” 

 

- - - - - 
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§ 67 FRN 2016/121 

Underlag för upphandling av samarbetspartners för 

simhallar 

Beslut 

Som underlag för beslut i kommunstyrelsen om upphandlingar av samarbetspartners som 

ska bygga, äga och driva simhallar i Nacka, antar fritidsnämnden ramar och förutsättningar 

utifrån sitt ansvarsområde, enligt tjänsteskrivelse den 21 november 2016. 

Ärendet 

En projektarbetsgrupp inom Nacka kommun har utrett möjligheterna att upphandla 

samarbetspartners som kan äga, bygga och driva nya simhallar som kommer behöva 

anläggas de kommande femton åren. Arbetsgruppen har bland annat tagit del av andra 

kommunens erfarenheter och modeller samt undersökt marknadens intresse och 

förutsättningar, när det gäller att äga, bygga och driva simhallar. 

 

Beslut om upphandlingarna ska fattas av kommunstyrelsen. Fritidsnämnden beslutar om de 

förutsättningar som ur fritidsnämndens perspektiv ska gälla. Där anges och avgränsas bland 

annat kommunens intresse av funktioner och tjänster och vilka krav som ska ställas på den 

entreprenör som ska upphandlas.  

 

Marknaden är begränsad då upphandling av entreprenörer som ska kunna äga, bygga och 

driva simhallar, inte är vanlig. För närvarande finns två aktörer i Sverige som har 

erfarenheter av denna modell. 

Handlingar i ärendet 

Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 15 november 2016  

Bilaga 1. Underlag för upphandling av samarbetspartners för simhallar 

Yrkanden 

Martin Hellströmer (S) yrkade i förstahand att följande ändring görs under punkt 4 Taxor 

och Avgifter:  

Kommunen fastställer pris för allmänheten i kommunens anläggningar.  

 

Martin Hellströmer (S) yrkade i andrahand i ändringen:  

Leverantören ska jämföra sig med minst 3 andra driftoperatörer än sig själv.  

 

Vidare yrkade Martin Hellströmer (S) att följande tillägg görs:  

Leverantören får inte höja avgifterna för allmänheterna mer än var 18-e månad. 

 

Ordförande Richard Wendt (M) yrkade bifall till enhetens förslag till beslut.   
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§ 67 forts 

 

Richard Wendt (M) yrkade vidare avslag på Martin Hellströmers (S) yrkanden.  

Bosse Ståldal (NL) yrkade att föreningslivet ges möjligheten att driva verksamheten.  

Richard Wendt (M) yrkade avslag på Bosse Ståldals (NL) yrkande.  

Beslutsgång 

Ordförande Richard Wendt (M) ställde först Bosse Ståldals (NL) yrkande mot sitt 

avslagsyrkande och fann att nämnden hade avslagit Bosse Ståldals (NL) yrkande.  

 

Därefter ställde ordföranden Martin Hellströmers (S) ändringsyrkande om att fastställa pris 

mot sitt avslagsyrkande och fann att nämnden hade avslagit Martin Hellströmers (S) 

ändringsyrkande. 

 

Vidare ställde ordföranden Martin Hellströmers (S) ändringsyrkande om att leverantören 

ska jämföra sig mot sitt avslagsyrkande och fann att nämnden hade avslagit Martin 

Hellströmers (S) ändringsyrkande. 

 

Slutligen ställde ordföranden Martin Hellströmers (S) tilläggsyrkande om avgiftshöjning 

mot sitt avslagsyrkande och fann att nämnden hade avslagit Martin Hellströmers (S) 

tilläggsyrkande. 

 

Votering för tilläggsyrkandet om avgiftshöjning begärdes och verkställdes.  

  

För Martin Hellströmers (S) tilläggsyrkande om att leverantören inte får höja avgifterna för 

allmänheterna mer än var 18-e månad röstade Martin Hellströmer (S), Ella Tegsten (S), 

Ninni Lindberg (MP) och Bosse Ståldal (NL).   

 

För Richard Wendts (M) avslagsyrkande röstade Louise Granath (L), Henrik Barck (M), 

Margareta Hjelmstad (M), Ingemar Sahlgren (C), Helena Håkansson (L) och Richard 

Wendt (M).   

 

Med 6 röster mot 4 beslutade fritidsnämnden att avslå Martin Hellströmers (S) 

tilläggsyrkande.  

 

Fritidsnämnden beslutade således i enlighet med enhetens förslag till beslut.  

Protokollsanteckningar 

Martin Hellströmer (S) lät anteckna följande till protokollet.  

 

”Socialdemokraterna är oroade över att den nya entreprenören föreslås få sätta 

entréavgifterna till det nya planerade badet i Saltsjöbaden själv och kan i princip höja  
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§ 67 forts  

 

priserna var tredje månad. Istället yrkade vi på att det fortsatt skulle vara Fritidsnämnden 

som ansvarade för prissättningen i simhallarna för att få en likvärdig prissättning i hela 

kommunen. Vi har ställt oss bakom upplägget att det är en entreprenör som ska äga och 

driva anläggningen men vi är beredda att ompröva vårt beslut vid ett läge där det visar sig 

att konkurrensen är för liten i upphandlingen.” 

 

Esa Pekka Örmä (SD) lät anteckna följande till protokollet.  

 

”Sverigedemokraterna i Nacka anser att vissa ordningsregler måste gälla i alla simhallar i 

Nacka kommun:  

 

• Simhallar skall vara alltid tillgängliga till både kvinnor och men. Inga 

könsseparerade tider skall vara möjliga att boka  

• Alla som besöker simhallar måste vara klädda i simdräkt även mammor i 

sällskap av sina barn. 

• Badvakter måste vara speciellt uppmärksamma mot sextrakasserier och 

badvakter måste ha möjlighet att avvisa och portförbjuda störade gäster.”  

 

Bosse Ståldal (NL) lät anteckna följande till protokollet.  

 

”När man bygger ett samhälle är det mycket viktigt att medborgarna eller medborgarnas 

föreningar får vara så delaktiga så långt som möjligt. De två simföreningarna i kommunen 

har uttalat intresse att driva de nya simhallarna. Då borde kommunen lägga ut röda mattan 

för dem och göra allt för att få föreningarna att ansvara för driften. Det kan innebära att 

kommunen får bygga hallarna själv eller att i upphandlingen av hallarna stipulera att 

föreningarna få chansen att drifta dem. Det är så ett plus ett kan bli tre genom de ideella 

inslagen. Om föreningarna som vill driva kommersiell verksamhet i hallarna kolliderar ju 

inte detta med att kommunen inte bör konkurrera med näringsidkare.” 

 

- - - - - 
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§ 68 FRN 2016/11 

Upphandling av samarbetspart som ska äga, bygga och 

driva ny simhall i Saltsjöbaden 

Beslut 

1. Fritidsnämnden beslutar att inriktningen för en ny simhall i Saltsjöbaden ska 

planeras enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen, daterad 17 november 2016.  

 

2. Fritidsnämnden föreslår att kommunstyrelsen ska fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen beslutar att upphandla ny simhall i Saltsjöbaden, som ska ersätta 

befintliga Näckenbadet, i enlighet med fritidsnämndens beslut om inriktning för ny 

simhall i Saltsjöbaden och fritidsnämndens beslut om former och förutsättningar 

för upphandling av samarbetspartners som ska äga, bygga och driva simhallar i 

Nacka kommun. 

Ärendet 

Fritidsnämnden har tidigare beslutat om inriktningen för en ny simhall i Saltsjöbaden. 

Utifrån detta beslut har förslag tagits fram som visar på vad som ryms inom den befintliga 

byggrätten. Såväl befintliga berörda föreningar som företrädare för allmänheten som 

besöker det befintliga badet har deltagit i dialoger och framfört synpunkter. 

 

Fritidsnämnden reviderar inriktning för en ny simhall i Saltsjöbaden med ett antal mindre 

kompletteringar och förtydliganden, utifrån de synpunkter som har kommit in. 

Handlingar i ärendet 

Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse 17 november 2016. 

Bilaga 1. Funktioner volymer ny simhall Saltsjöbaden. 

Yrkanden 

Ordförande Richard Wendt (M) yrkade bifall till enhetens förslag.   

Beslutsgång 

Fritidsnämnden beslutade i enlighet med Richard Wendts (M) bifallsyrkande.  

 

- - - - - 
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§ 69 FRN 2016/122 

Inriktning på ny simhall vid Myrsjö idrottsplats 

Beslut 

1. Fritidsnämnden beslutar att inriktningen för en ny simhall vid Myrsjö idrottsplats 

ska planeras enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen, daterad 11 november 2016. 

2. Fritidsnämnden beslutar att punkt 9 om upplevelsebad utgår från dokumentet 

”Inriktning för ny simhall vid Myrsjö idrottsplats”. 

3. Fritidsnämnden beslutar att den tilltänkta entreprenören kan erbjuda Nacka 

kommun ett upplevelsebad i denna omfattning som en option, där anbudsgivaren 

skall ange pris för detta upplevelsebad separat och det skall inte ingå i det pris för 

de funktioner, tjänster och volymer som ingår i kommunens krav. 

Ärendet 

Kommunfullmäktige beviljade den 15 juni 2015 investeringsmedel om 2 miljoner kronor 

för fortsatt utredning och programarbete för nyetablering av en ny simhall i området vid 

Myrsjö idrottsplats i Boo.  

 

I fritidsnämndens kapacitetsutredning föreslås att den nya simhallen vid Myrsjö riktas in på 

att vara en motionsanläggning med möjligheter för skolidrott, simundervisning och 

föreningars träningsverksamhet. Tävlingar av mindre omfattning ska också kunna 

genomföras vid några tillfällen per år. Anläggningen ska också, enligt bedömningen i 

fritidsnämndens kapacitetsutredning, riktas in på familjer med barn upp till 10 år, med ett 

mindre upplevelsebad för åldersgruppen 5 – 10 år. Simhallar fyller funktioner både som 

motions- och rekreationsanläggningar för folkhälsan, idrottsanläggningar för 

föreningsidrotten och som mötesplatser på fritiden. 

 

Fritidsnämnden beslutar att följande funktioner ska finnas i en ny simhall vid Myrsjö 

idrottsplats:  

- En motions- och träningsbassäng med 8 banor a 25 meter 

- En kombinationsbassäng 8 x 12,5 meter med flexibelt djup 0 – 1,6 meter 

- Ett mindre upplevelsebad med lekmöjligheter inriktat på barn upp till 10 år 

Handlingar i ärendet 

Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse 11 november 2016. 

Bilaga 1. Förslag till inriktning för ny simhall vid Myrsjö idrottsplats. 

Yrkanden 

Ordförande Richard Wendt (M) yrkade på att punkt 9 om upplevelsebad utgår från 

dokumentet ”Inriktning för ny simhall vid Myrsjö idrottsplats”.  
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§ 69 forts  

 

Vidare yrkade Richard Wendt (M) att fritidsnämnden beslutar att den tilltänkta 

entreprenören kan erbjuda Nacka kommun ett upplevelsebad i denna omfattning som en 

option, där anbudsgivaren skall ange pris för detta upplevelsebad separat och det skall inte 

ingå i det pris för de funktioner, tjänster och volymer som ingår i kommunens krav. 

Beslutsgång 

Fritidsnämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut med Richard Wendts 

(M) yrkanden.  

 

- - - - - 
  



 
14 (30) 

 1 december 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Fritidsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 70 FRN 2016/113 

Revidering riktlinje avgifter och taxor för kommunägda 

lokaler och anläggningar för fritidsverksamhet 

Beslut 

Fritidsnämnden fastställer reviderad taxa i kommunens ishallar enligt följande tabell:  

 

Lokal Grupp 1  Grupp 2 Grupp 3 

Ishallar    

v 32 – v 42, 
vardagar kl. 8.00 - 15.00, 
16.00 - 22.00 
samt helger 

750 kr 750 kr 1050 kr 

v 32 – v 42, 
15.00 - 16.00 samt  
22.00 - 23.00 

450 kr 450 kr 1050 kr 

v 43 – v 9 100 kr 250 kr 600 kr 

v 10 – v 12 500 kr 500 kr 950 kr 

v 13 – v 20 
max 15 timmar per vecka 

650 kr 650 kr 1000 kr 

v 13 – v 20 
för tid utöver 15 timmar 
per vecka 

1000 kr 1000 kr 1000 kr 

Ärendet 

Fritidsnämnden fattade i april 2012 beslutet att tillfälligt ändra taxorna i ishallarna (FRN 

2013/65). Ändringen föranleddes av önskemål från föreningslivet om att öppna upp 

Saltsjöbadens ishall tidigare under säsongen 2013, något som skulle generera en ökad 

kostnad för fritidsnämnden och kompenseras genom en tillfällig höjning av taxorna med 

100 kronor/timme. Efter 2013 har Saltsjöbadens ishall fortsatt att öppna tidigt under 

säsongerna. Kommunens avgifter och taxor för kommunägda lokaler och anläggningar för 

fritidsverksamhet fastställs av fritidsnämnden och delas in i olika nivåer beroende på typ av 

verksamhet. Den tillfälliga höjningen under säsongen 2013 uppdaterades inte på samtliga 

nivåer i kommunens riktlinjer då den var just tillfällig. Eftersom ishallen har fortsatt att 

öppna tidigt under säsongerna behöver den tidigare beslutade höjningen av taxan 

permanentas för att även gälla för de nivåer som inte omfattades av tidigare beslut.  
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Handlingar i ärendet 

Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse 5 oktober 2016. 

Bilaga 1 Avgifter för lokaler och anläggningar för fritidsverksamhet. 

Yrkanden 

Ordförande Richard Wendt (M) yrkade bifall till enhetens förslag till beslut.  

Beslutsgång 

Fritidsnämnden beslutade i enlighet med Richard Wendts (M) bifallsyrkande.   

 

- - - - - 
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§ 71 FRN 2016/112 

Yttrande över förslag till alkohol-, narkotika-, dopnings- 

och tobaksstrategi (ANDT-strategi) 2017 - 2020 

Beslut 

1. Fritidsnämnden lämnar yttrande till kommunstyrelsen över förslag till alkohol-, 

narkotika- dopnings- och tobaksstrategi (ANDT-strategi) för 2017 – 2020, enligt 

tjänsteskrivelsens bilaga daterad 2016-11-21. 

2. Fritidsnämnden beslutar att Nacka kommuns delmål 2.6. under AND-strategin 

2017-2020 formuleras om på följande sätt: 

”Ungdomar har en mer negativ attityd till narkotika, alkohol och tobak.” 

Ärendet 

Fritidsnämnden ska lämna ett yttrande över förslag till alkohol-, narkotika- dopnings- och 

tobaksstrategi (ANDT-strategi) 2017 – 2020. Förslaget innehåller sex övergripande mål 

med tillhörande förslag på insatser. Förslaget innebär att fritidsnämnden tillsammans med 

andra mål ska vara särskilt ansvarig för två av dessa målområden.   

 

Fritidsnämnden ställer sig positiv till förslaget till alkohol-, narkotika- dopnings- och 

tobaksstrategi (ANDT-strategi) för 2017 – 2020 

Handlingar i ärendet 

Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse 21 november 2016. 

Bilaga 1. Förslag yttrande ANDT strategi 

Bilaga 2. ANDT-strategi 2017 2020 

Bilaga 3. Protokollsutdrag § 140 KSAU 2016 

Bilaga 4. Målbild ANDT-strategin 2016-2020 

Bilaga 5. ANDT-strategi 2014-2016 

Yrkanden 

Ninni Lindberg (MP) yrkade att Nacka kommuns delmål 2.6 i förslag till ANDT-strategin 

2017-2020 formuleras om på följande sätt: 

Ungdomar har en mer negativ attityd till narkotika, alkohol och tobak.  

Beslutsgång 

Fritidsnämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut med Ninni Lindbergs 

(MP) ändringsyrkande.  

 

- - - - - 
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§ 72 FRN 2016/129 

Beslutsattestant för fritidsnämnden år 2017 

Beslut 

Fritidsnämnden utser kultur- och fritidsdirektör Anders Mebius till ordinarie 

beslutsattestant och enhetschef Nadia Izzat till ersättare för ansvar 17000 enligt bilaga 1 till 

tjänsteskrivelsen. Ordinarie beslutsattestant har rätt att vidaredelegera beslutanderätten 

inom sitt ansvarsområde. Delegationsbesluten skall anmälas till nämnden. 

Ärendet 

Enligt kommunens redovisningsreglemente ska nämnderna varje år fatta beslut om 

ordinarie beslutsattestanter samt vid behov om ersättare för dessa.  

Fritidsnämnden utser ordinarie beslutsattestant enligt bilaga 1. Det är endast den ordinarie 

beslutsattestant som har rätt att vidaredelegera beslutanderätten inom sitt ansvarsområde, 

det vill säga rätt att besluta om alla lägre nivåers attesträtt. Delegationsbesluten ska anmälas 

till nämnden. 

Handlingar i ärendet 

Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse 17 november 2016. 

Bilaga 1. Beslutsattestant år 2017 för fritidsnämnden. 

Beslutsgång 

Fritidsnämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut.  

 

- - - - - 
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§ 73 FRN 2016/130 

Internbudget 2017 för fritidsnämnden 

Beslut 

1. Fritidsnämnden fastställer internbudget för år 2017 till -146,2 miljoner kronor enligt 

figur 1 i tjänsteskrivelsen.  

2. Fritidsnämnden fastställer internkontrollplan enligt figur 7 i tjänsteskrivelsen. 

Ärendet 

Kommunfullmäktige beslutade vid sitt sammanträde den 14 november att fritidsnämndens 

budgetram för 2017 är -146,2 miljoner kronor, en kostnadsökning med 3,4 miljoner kronor 

jämfört med 2016 års budgetram. Förslag till budgetram per verksamhet är detsamma som 

kommunfullmäktiges specificering. 

 

Enligt reglementet för intern kontroll ska nämnderna i samband med att de beslutar om 

förslag till mål och budgetram anta en uppföljningsplan, där den interna kontrollen ingår. 

De ska säkerställa att det finns upphandlade avtal för de tjänster och varor som behövs för 

nämndens verksamhet. I figur 3 till 6 redovisas nämndens uppföljningsplan, inkluderande 

förslag till indikatorer med tillhörande målvärden. 

Handlingar i ärendet 

Kultur-och fritidsenhetens tjänsteskrivelse 17 november 2016. 

Bilaga 1. Internbudget 2017 för fritidsnämnden. 

Beslutsgång 

Fritidsnämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut.  

 

- - - - - 
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§ 74  FRN 2016/146 

Förlängning av överenskommelser med föreningar om 

öppna verksamheter 2017 

Beslut 

1. Fritidsnämnden beslutar att förlänga tidigare beslutad överenskommelse med 

Nacka Ridklubb avseende öppen träffpunkt på Velamsund för åldersgruppen 13 - 

18 år till och med 2017-12-31.  

2. Fritidsnämnden beslutar att ge Nacka ridklubb ett verksamhetsstöd i form av ett 

särskilt föreningsbidrag med 151 000 kronor för den öppna verksamheten år 2017.  

3. Fritidsnämnden beslutar att förlänga tidigare beslutad överenskommelse med 

föreningen Nacka Dans & Teater avseende öppen träffpunkt i Alphyddan för 

åldersgruppen 12- 18 år till och med 2017-12-31.  

4. Fritidsnämnden beslutar att föreningen Nacka Dans & Teater ges ett 

verksamhetsstöd i form av ett särskilt föreningsbidrag med 161 000 kronor för den 

öppna verksamheten år 2017.  

5. Fritidsnämnden beslutar att förlänga tidigare beslutad överenskommelse med 

föreningen Darra musik och dans om öppen idrottsverksamhet i Fisksätra till och 

med 2017-12-31. 

6. Fritidsnämnden beslutar att föreningen Darra musik och dans ges ett 

verksamhetsstöd i form av ett särskilt föreningsbidrag med 317 000 kronor för den 

öppna idrottsverksamheten år 2017.  

7. Fritidsnämnden beslutar att föreningar som ges särskilt föreningsbidrag för öppen 

verksamhet ska lämna in en skriftlig redovisning senast 10 juni 2017 samt 10 januari 

2018.  

8. Fritidsnämnden beslutar att under 2017 ska ovannämnda överenskommelser 

utvärderas och förslag ska tas fram för hur verksamheten kan organiseras och 

finansieras från den 1 januari 2018. 

Ärendet 

Fritidsnämnden har sedan år 2009 bidragit med ett utökat föreningsbidrag till två 

föreningar så att de har kunnat erbjuda en öppen mötesplats i anslutning till deras ordinarie 

föreningsverksamhet. Föreningarna skulle få långsiktiga förutsättningar där de visste att de 

skulle kunna bedriva verksamheten under flera år.  

 

Fritidsnämnden beslutar att befintliga överenskommelser ska förlängas med ytterligare ett 

år samt att en fördjupad utvärdering görs under kommande år. Då verksamheterna har 

funnits nu i sju år så ska en fördjupad utvärdering göras under år 2017, för att se om 

verksamheterna uppfyller de syften som var avsedda med verksamheterna. Resultatet av 



 
20 (30) 

 1 december 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Fritidsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

utvärdering kan sedan vara underlag för kommande beslut om särskilda föreningsbidrag till 

föreningsdrivna öppna mötesplatser.   

 

Fritidsnämnden har även sedan 2007 bidragit med ett utökat föreningsbidrag till föreningar 

så att de har kunnat erbjuda en öppen idrottsverksamhet i Fisksätra. Denna verksamhet 

utvärderades år 2010. Då verksamheterna nu har bedrivits i ytterligare fem år föreslår 

kultur- och fritidsenheten att en fördjupad utvärdering görs även för denna verksamhet 

under år 2017, för att se om verksamheteten uppfyller de syften som var avsedd. Resultatet 

av utvärdering kan sedan vara underlag för kommande beslut om fortsatt öppen idrott i 

Fisksätra. Även i Orminge bedrivs öppen idrott i mindre omfattning, detta som en del av 

fritidsgårdsuppdraget för Orminge. 

Handlingar i ärendet 

Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse 21 november 2016. 

Beslutsgång 

Fritidsnämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut.   

 

Bosse Ståldal (NL) deltog inte i handläggningen av ärendet på grund av jäv. 

 

- - - - - 
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§ 75  FRN 2016/131 

Yttrande över detaljplan för Nya gatan, 

stadshusområdet 

Beslut 

1. Fritidsnämnden antar förslag till yttrande enligt tjänsteskrivelsens bilaga 2, daterat 

11 november 2016. 

2. Fritidsnämnden förklarar paragrafen omedelbart justerad.    

Ärendet 

Fritidsnämnden har fått möjlighet att lämna synpunkter över detaljplanen för Nya gatan, 

stadhusområdet. Fritidsnämnden yttrar sig över detaljplaneprogrammet för att bevaka att 

medborgarnas behov av motion, rörelse och mötesplatser tillgodoses. Nämnden bevakar 

också att föreningarnas behov av anläggningar beaktas i planeringen.  

 

Området beräknas kunna inrymma cirka 600 bostäder i flerbostadshus fördelade på fyra 

kvarter. Bebyggelsen ska ha lokaler för verksamheter i markplan mot angränsande gator, 

lokaler ska prioriteras särskilt mot gatorna Värmdövägen och Vikdalsvägen. Totalt rör det 

sig om cirka 8000 kvadratmeter. 

 

Som helhet bedöms detaljplanen medföra positiva konsekvenser med lokaler i bottenplan 

som möjliggör för föreningar att driva verksamhet. Ersättningslokaler för verksamheter 

som idag drivs i närliggande Elverkshuset måste skapas i området samt en ny placering för 

Tvåans fritidsgård som är beläget i omedelbar närhet till det aktuella området.  

 

Det finns möjlighet att utveckla av miniåtervinningscentraler (mini-ÅVC) så att lokalerna 

kan samnyttjas av föreningar och civilsamhälle. Dialog med fastighetsägare i området är 

möjlig för att tillgängliggöra lokaler för föreningar till rimlig hyra.   

Handlingar i ärendet 

Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse 11 november 2016. 

Bilaga 1 Planbeskrivning 

Bilaga 2 Yttrande om detaljplan för Nya gatan. 

Yrkanden 

Richard Wendt (M) yrkade bifall till enhetens förslag till beslut.  

Beslutsgång 

Fritidsnämnden beslutade i enlighet med Richard Wendts (M) bifallsyrkande.   

 

Fritidsnämnden förklarade paragrafen omedelbart justerad.  
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§ 75 forts  

Protokollsanteckningar 

Martin Hellströmer (S) lät anteckna följande till protokollet.  

 

”Socialdemokraterna i Fritidsnämnden vill poängtera att det är av yttersta vikt att en 

ersättningslokal till 2ans Fritidsgård etableras i närområdet när marken där lokalen står på 

idag ska användas till annan etablering. Det är viktigt att ungdomar får en naturlig 

mötesplats i centrala Nacka. Vidare är vi positiva till att fler lokaler etableras för 

föreningsliv och icke kommersiellverksamhet inom detaljplanen.” 

 

Ninni Lindberg (MP) lät anteckna följande till protokollet.  

 

”Miljöpartiet anser att det är viktigt att bevaka barns, ungdomars och vuxnas möjlighet till 

spontanlek, rekreation och aktivitet. Genom att planera med möjlighet till rörelse i 

stadsmiljön så främjar vi folkhälsan men kan även motverka exempelvis barnfetma. Det 

kan gälla lekplatser eller andra platser som främjar rörelse som parkour- eller skatepark. 

Även utegym i närmiljön är sådant som behöver ses över vid planeringen av nya områden. 

I en annan detaljplan i anslutning till Nya gatan ligger i dagsläget 2:ans fritidsgård. Denna 

ser ut att flyttas i och med planeringen av området och vi i Fritidsnämnden behöver särskilt 

bevaka var denna planeras att anläggas. Vilka andra mötesplatser i området finns för 

ungdomar och vilka vill de själva se?” 

 

- - - - - 
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§ 76 FRN 2016/140 

Inriktningsbeslut för lokal under ny sporthall Myrsjö 

Beslut 

1. Fritidsnämnden föreslår att kommunstyrelsen ska besluta att biytan under Myrsjö 

nya sporthall skall byggas enligt tjänsteskrivelsens bilaga 1, daterad 18 november 

2016.   

2. Fritidsnämnden förklarar paragrafen omedelbart justerad. 

Ärendet 

I samband med projektering av den nya sporthallen som ska byggas mellan Myrsjöskolan 

och Myrsjö IP finns möjligheten att anlägga en lokal i suterräng under sporthallen. 

Inriktningen som föreslås ges funktioner för bland annat dans, gruppträning och 

kampsport. Genom att använda sporthallens fulla kapacitet skapas en mer attraktiv 

utomhusmiljö och mer resurseffektiv användning av hela området. Med fyra 

omklädningsrum ges även användarna av fotbollsplanen möjligheter att byta om samt att 

motionärer i området och betongparkens utövare får tillgång till toaletter och 

duschmöjligheter.  Lokalen bidrar också till att förbättra förutsättningar för 

sommarlovsaktiviteterna som sker på Myrsjö IP, då sporthallen ligger i direkt anslutning till 

fotbollsplanen och betongparken där BMX, kick-bike och skateboard utövas. 

Handlingar i ärendet 

Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 14 november 2016. 

Bilaga 1. Beskrivning av inriktning och funktioner. 

Beslutsgång 

Fritidsnämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut.   

 

Fritidsnämnden förklarade paragrafen omedelbart justerad.  

 

- - - - - 
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§ 77 FRN 2016/125 

Yttrande över detaljplan för Mjölkudden – Gustavsviks 

gård 

Beslut 

1. Fritidsnämnden antar förslag till yttrande enligt tjänsteskrivelsens bilaga 2, daterat 

22 november 2016. 

2. Fritidsnämnden förklarar paragrafen omedelbart justerad.    

Ärendet 

Fritidsnämnden har fått möjlighet att lämna synpunkter över detaljplan för Mjölkudden – 

Gustavsviks gård. Fritidsnämnden yttrar sig över detaljplaneprogram för att bevaka att 

medborgarnas behov av motion, rörelse och mötesplatser tillgodoses. Nämnden bevakar 

också att föreningarnas behov av anläggningar för deras behov beaktas i planeringen.  

 

Området pekas ut som ett omvandlingsområde av fritidshus till permanentbebyggelse och 

det finns ett planprogram över Sydöstra Boo upprättat med riktlinjer inför 

detaljplanearbetet. Området har till viss del höga värden i bebyggelsemiljö, landskap och 

naturmiljö. En varsam upprustning av parkmarksområden för att öka tillgängligheten till 

dessa och samtidigt värna naturmiljövärden föreslås. Möjlighet att utveckla verksamheten 

vid Mjölkudden finns i planen. 

 

Boo Segelsällskap som bedriver verksamhet vid Mjölkudden och i samma område finns 

även en tennisanläggning. Båda anläggningarna arrenderas och drivs av idrottsföreningar. 

Det är av största vikt att samordna framtida utvecklingsplaner i samarbete med 

föreningarna för att få bästa möjliga resursutnyttjande.  

 

I planen ingår att projektera för en spontanidrottsplats i området vid Mjölkudden. Det är 

viktigt att se över hela området i Södra Boo när det gäller näridrottsplatser för att optimera 

resurserna. För Dalkarlsängen, som är ett angränsande område med separat detaljplan, har 

fritidsnämnden i kapacitetsutredning föreslagit en 11-spelarfotbollsplan i anslutning till den 

framtida sporthallen och skolan. Då det i dagsläget är osäkert om denna fotbollsplan 

kommer att kunna realiseras är det av största vikt att se över möjligheten att planera för en 

11-spelarplan i det aktuella området, Mjölkudden – Gustavsviks gård. 

 

Eftersom kommunen tar på sig huvudmannaskap för vägar så är det viktigt att cykelbanor 

byggs som gör det säkert för barn och ungdomar att ta sig fram i såväl det aktuella som 

angränsande områden som Boo Gård och Dalkarlsängen. Det står ingenting om cykelvägar 

i planen. 
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§ 77 forts  

Handlingar i ärendet 

Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse 23 november 2016. 

Bilaga 1. Yttrande om detaljplan för Mjölkudden. 

Bilaga 2 Planbeskrivning Mjölkudden. 

Beslutsgång 

Fritidsnämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut.  

 

Fritidsnämnden förklarade paragrafen omedelbart justerad.  

 

Bosse Ståldal (NL) deltog inte i handläggningen av ärendet på grund av jäv.  

 

- - - - - 
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§ 78 FRN 2016/145 

Projektbidrag hösten 2016 

Beslut 

1. Fritidsnämnden beslutar att bevilja 15 000 kr i projektbidrag till Twister Cheer Elite 

Nacka.  

2. Fritidsnämnden beslutar att förlänga ansökningsperioden fram till 31 december 

2016 och beslutar om tilldelning av kvarvarande projektmedel på nämndens 

sammanträde i februari 2017. 

Ärendet 

Totalt för helåret fanns 147 000 kronor att fördela i projektbidrag vid två 

ansökningstillfällen ett i april och ett i oktober. Kvar att fördela efter vårens tilldelning av 

projektmedel är 64 500. Då endast en ansökan inkommit under hösten föreslås en 

förlängning av ansökningstiden fram till årsskiftet med beslut av fördelning av resterande 

medel vid fritidsnämndens sammanträde i februari. 

Under höstens utlysning har en projektansökan inkommit. 

Ansökan är från Twister Cheer Elite Nacka Cheerleadningförening vars ansökan avser 

utökad verksamhet för nya målgrupper.  

Fritidsnämnden beviljar ansökan med 15 000 kronor.  

Handlingar i ärendet 

Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse 3 november 2016. 

Bilaga 1. Ansökan Twister Cheer Elite. 

Beslutsgång 

Fritidsnämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut.  

 

- - - - - 
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§ 79 FRN 2016/22-820 

Uppföljning av investeringar 

Beslut 

Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 

 

  

Handlingar i ärendet 

Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse 14 november 2016. 

Beslutsgång 

Fritidsnämnden noterade informationen till protokollet.  

- - - - - 
  

Geografiska 

områden
Projektbeskrivning Status

Planerade åtgärder i 

närtid

Planerat 

startdatum

Sicklaön
Nacka sportcentrum, flexibel sporthall, 

simhall, fotbollsplan, 2 ishallar samt 

ytterligare idrottsytor

Förstudie pågår

Saltsjö-Boo
Fotbollsplan Porsmosseverket, 

politikerinitiativ

Undersökning av placering av ny 

fotbollsplan pågår
inväntar beslut från KS/KF

Saltsjö-Boo Myrsjö IP / simhall
Projektering och förundersökning 

angående simhallsbyggnation

inget beslut om simhall, 

bara förundersökning

Saltsjö-Boo
Myrsjö sporthall, utöka med 600 kvm i 

suteräng

Inriktningsbeslut hos 

Fritidsnämnden 2016-12-01.

Investeringsbeslut från 

KSAU.
2017

Saltsjö-Boo Ridanläggning i Velamsund Mål & Budget 17-19 inget beslut än 2018

Saltsjöbaden

Fisksätra

Fisksätra, flexibel anläggning, inriktning 

friidrott

Förstudieskede framtagande av 

inriktning och placering 

Volymstudie presenterad av 

arktitetkfirma.
2019

Saltsjöbaden

Fisksätra
Saltsjöbaden, ny simhall

Förslag till placering av 

provisorisk simhall lämnas till KS
inväntar beslut från KS/KF 2018

Älta Sporthall, Sigfridsborgsskolan
Fullstor idrottshall planerad till 

2020
Åter till Sigfridsborg 2020

Älta/

Fisksätra
Ridanläggning i Källtorp

Investeringsprojektet framflyttat 

till 2018

Östervik (Stall Compass) och/eller 

inget beslut än 2018

IDENTIFIERADE BEHOV, FÖRUNDERSÖKNING, EJ FINANISERAT ELLER 

INVÄNTAR BESLUT
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Utdragsbestyrkande 

 

§ 80 FRN 2015/44-821 

Utvecklan av överklagan av länsstyrelsens beslut den 4 

oktober 2016 att upphäva miljö- och stadsbyggnads-

nämndens beslut om minskat buller från verksamhet på 

fastigheten Bo 1:608, Boovallen, i Nacka kommun 

Beslut  

1. Fritidsnämnden utvecklar överklagan den 20 oktober 2016 av länsstyrelsens beslut 

den 4 oktober 2016, beteckning 5051-11006-2015, att upphäva miljö- och 

stadsbyggnads-nämndens beslut om minskat buller från verksamhet på fastigheten 

Bo 1:608, Boovallen, enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 29 november 

2016. 

2. Fritidsnämnden förklarar paragrafen omedelbart justerad. 

Ärendet  

Miljö- och stadsbyggnadsnämndens beslut om försiktighetsmått för fotbollsverksamheten 

på Boovallen upphävdes av länsstyrelsen efter överklagan av en av de närboende. 

Länsstyrelsen menade att försiktighetsmåtten inte var tillräckliga med beaktande av den 

omfattande störning verksamheten genererar för de närboende. Ärendet återförvisades till 

miljö- och stadsbyggnadsnämnden. Genom ordförandebeslut överklagade fritidsnämnden 

länsstyrelsens beslut och begärde samtidigt anstånd med att utveckla överklagan. I förslag 

till utvecklan av överklagan anges att miljö- och stadsbyggnadsnämndens beslut om 

försiktighetsmått är tillräckliga och innebär en rimlig avvägning mellan de närboendes 

intressen och fritidsnämndens intressen. 

Handlingar i ärendet  

Tjänsteskrivelse den 29 november 2016  

Bilaga 1 Förslag till utvecklan av överklagan av länsstyrelsens beslut angående buller på 

Boovallen 

Bilaga 2 Länsstyrelsens beslut 2016-10-04  

Beslutsgång  

Fritidsnämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut.  

 

Fritidsnämnden förklarade paragrafen omedelbart justerad.  

 

- - - - - 
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Utdragsbestyrkande 

 

§ 81 

Delegationsbeslut och anmälningar 

Beslut 

Fritidsnämnden noterar att den har tagit del av handlingarna till protokollet.  

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut  

 Ersättning ungdomsarrangemang Ung Nacka 2K16, FRN 2016/115, den 1 oktober 

2016 

 Stöd till fritidsgårdsaktiviteter, FRN 2016/149, den 29 november 2016  

 Utbetalning av Lokalt aktivitetsbidrag våren 2016, FRN 2016/29-805, den 6 

oktober 2016  

 Beslut om tillfällig taxa fr.o.m. I december 2016 till 31 mars 2017, högtryckstält 

Nacka IP, FRN 2016/143, den 11 november 2016  

 Stöd till föreningen Nacka Hjärtlung för att arrangera en föreläsning om livsstilens 

betydelse, FRN 2016/142, den 4 oktober 2016  

Inkomna handlingar  

 En fråga till fritidsnämnden om aktivitetsstöd för elitsatsningar i unga år med 

tillhörande svar från kultur- och fritidsenheten 

 Politikerinitiativ Utred möjligheten till idrottsaktivitet på Järlasjön samt fotbollsplan 

i Hästhagen av Ingmar Sahlgren.   

 Överklagande av beslut om försiktighetsmått för att minska buller till närboende på 

fastigheten Bo 1:608 i Nacka kommun, den 4 oktober 2016 

Beslutsgång 

Fritidsnämnden noterade att den hade tagit del av handlingarna till protokollet.  

 

- - - - - 
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Utdragsbestyrkande 

 

§ 82 

Övriga frågor  
Ninni Lindberg (MP) ställer följande fråga:  

 

”I T2-bokslutet 2016 står det att läsa att en stor medborgarundersökning ska genomföras 

under hösten och förslag på en friluftsstrategi beräknas presenteras för Fritidsnämnden i 

början av 2017. 

Miljöpartiet undrar mot bakgrund av detta hur det går med fritidsstrategin?” 

 

Nadia Izzat, enhetschef för kultur- och fritidsenheten, besvarar frågan och informerar 

nämnden att ett samarbete pågår nu mellan enheter och en gemensam handlingsplan för 

friluftstrategi tas fram.  

 

- - - - - 
 


